
دوم  فصل  ساخته شدن  از  احمدلو  شاهد 
مجموعه تلویزیونی »چشم بندی« خبر داد. شاهد 
احمدلو )کارگردان و بازیگر سینما و تلویزیون( 
که سریال »چشم بندی« این روزها به کارگردانی 
او از شبکه سه سیما پخش می شود، در گفت وگو 
با »ایلنا«، درباره ساخت این سریال گفت: در قدم 
اول فیلمنامه »چشم بندی« بود که به سراغ من 
آمد. در واقع کارگردانی این سریال طبق روال 
هر فیلمنامه ای به من پیشنهاد شد و من هم 
طبق روال کاری ام فیلمنامه را خواندم و بعد با 
تهیه کننده کار آقای سلیم ثنایی قرار گذاشتیم 
و همکاری ما رقم خورد اما مهم ترین ویژگی که 
منجر به رقم خوردن این همکاری شد فضای 
کارآگاهی این مجموعه بود که کمتر تجربه شده 
یا حداقل مدت هاست که اصلا تجربه نشده است. 
احمدلو خاطرنشان کرد: این ویژگی یک معیار 
خیلی مهم بود که بتوانیم سریالی طنز بسازیم 
که تا امروز نمونه اش یا خیلی کم است یا اصلا 
ساخته نشده است. تعاملاتی که با تهیه کننده 
سریال داشتم، نوع سلیقه، چیدمان بازیگران، 
نگاهی که به روش تولید داشت و از طرفی پخش 
این سریال در شبکه سه برای من خیلی مهم بود 
و تصمیم گرفتم در این پروژه حضور داشته باشم. 
این کارگردان درباره اهمیت پخش »چشم بندی« 
در شبکه سه سیما بیان کرد: شبکه سه در بین 
دیگر شبکه های تلویزیون از مخاطبان بیشتری 
برخوردار است و سریال های طنز در این شبکه 
به خاطر پیشینه ای که در تولید و پخش آثار طنز 

داشته بسیار پرمخاطب تر است و احتمال دیده 
شدن سریالی اینچنین در این شبکه بسیار بیشتر 
است. وی افزود: در قدم اول قرار بود »چشم بندی« 
یک مجموعه سیت کام باشد و براساس همین 
ساختار بودجه این سریال تعیین شده بود اما 
پس از بررسی بیشتر با تعاملی که با نویسنده و 
تهیه کننده داشتیم به این نتیجه رسیدیم که باید 
سریال را از این قالب خارج کنیم چراکه تعداد 
لوکیشن های سریال بالاست و شخصیت های 
بسیاری دارد و از طرفی قصه آن قابلیت این را 
دارد که در قالبی دیگر ساخته شود. با توجه به 
اینکه تهیه کننده دغدغه بالابردن کیفیت سریال 
را داشت و تجربه قبلی که ایشان در ساخت سریال 
داشتند ما را به این سمت وسو برد و سریال را از 

قالب سیت کام خارج کردیم.
 نگاه اجتماعی

این کارگردان با اشاره به نگاه اجتماعی که در 
سریال »چشم بندی« وجود دارد، تأکید کرد: 
طبیعتا هر مجموعه ای برای اینکه بتواند جای 
خود را در دل مخاطب باز کند باید نیم نگاهی 
هم به جامعه خود و دغدغه های آدم های جامعه 
داشته باشد که این مورد می تواند حساسیت ها 
را بیشتر کند اما این ویژگی می تواند در حدی 
نباشد که دست اندازهای پر فراز و نشیبی برای 
سریال ایجاد کند و ما را از آنچه که در ذهن داریم 
دور کند. با توجه به اینکه حامی مالی این سریال 
بیمه مرکزی و بخش تأمین خسارت است تعامل 
خوبی با مدیران بیمه داشتیم و معیارهای مالی 

که برای حامیان مالی این سریال وجود داشت 
در حد لایه های زیرین کار قرار گرفت و سریال به 
شعارزدگی های کلیشه ای آلوده نشد و توانستیم 
یک مجموعه داستانی را تعریف کنیم که خاستگاه 
حامی مالی کار هم در آن رعایت شده باشد. احمدلو 
درباره تأثیر معیارهای حامی مالی سریال بر کیفیت 
این اثر و نحوه تعامل تولیدکنندگان با حامیان 
مالی اظهارکرد: در بسیاری مواقع شاهد هستیم 
که معیارهای مالی به کیفیت اثر آسیب می زند. 
تهیه کننده این مجموعه قبلا سریال »پلاک۱۳« 
را تولید کرده است که در فضای بسیار متفاوتی 
ساخته شده است و به طورکل قصه متفاوتی روایت 
می کند و البته این تجربه میدانی باعث شد که 
ضعف های سریال قبلی در »چشم بندی« وجود 
نداشته باشد. یکی از نکاتی که برای من بسیار مهم 
بود همین نکته بود که معیارهای سرمایه گذاران 
بر کیفیت سریال تأثیر منفی نداشته باشد به 
همین دلیل با مدیران بیمه جلساتی گذاشتیم 
و با تجربه ای که نویسندگان مجموعه به دست 
آورده بودند به تعاملی رسیدیم که همه معیارهای 
حامیان مالی بدون اینکه تبلیغاتی، مستقیم و 
شعارزده باشد در سریال وجود دارد. کارگردان 
مجموعه تلویزیونی »آقا و خانم سنگی« ادامه 
داد: فصل دوم سریال »چشم بندی« در مرحله 
پیش تولید و نگارش است و جالب است بگویم 
که خود مدیران تلویزیون به ما پیشنهاد داده اند 
که نگاه اجتماعی سریال بیشتر و نقدهای آن 
جدی تر باشد. به ما پیشنهاد دادند که مسائل 
روزی که جامعه ما با آن دست و پنجه نرم می کند 
در فصل دوم این مجموعه بیشتر باشد و به نظر من 
این دیدگاه بسیار مهم و مناسبی برای جلب نظر 
مخاطب بیشتر در فصل دوم است. احمدلو درباره 
قصه فصل دوم »چشم بندی« گفت: پرونده ای که 
در فصل اول روایت شده یک پرونده واقعی است که 
از میان چندین پرونده در بیمه انتخاب شده است؛ 
این قصه در این فصل به پایان می رسد و در راستای 
سیاست شفاف سازی و آگاهی بخشی بیمه پرونده 
بسیار مهم دیگری که آن هم رگه های کارآگاهی 
دارد انتخاب خواهد شد، ولی بازیگران اصلی فصل 
اول از جمله حمید لولایی، مرجانه گلچین، سروش 
جمشیدی و شهرام قائدی در این فصل مشترک 
هستند و امیدوارم فصل دوم هم مثل فصل اول با 

اقبال مخاطب روبه رو شود.
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 »برومند« 
مدیرعامل خانه سینما شد

 چراغ کنسرت های پایان سال روشن است
»احسان خواجه امیری« هم آمد

 ،۱۴۰۱ اسفند  از  هفته  دومین  در 
خواننده های متعددی در تهران و شهرستان ها 
به روی صحنه می روند تا چراغ برگزاری 
کنسرت ها را همچنان روشن نگه دارند. احسان 
خواجه امیری از جمله خوانندگان جدیدی 
است که در این هفته به جمع برگزارکنندگان 
کنسرت پیوسته است. به گزارش ایسنا، با به 
پایان رسیدن تعطیلی کنسرت ها، از چندی 
پیش و با برپایی چند اجرا از خوانندگان پاپ، 
عملا دور جدید کنسرت های موسیقی کلید 
خورد و همانند سال های گذشته شاهد برگزاری 
کنسرت های متعددی در روزهای پایانی 
سال هستیم. براساس نرخ جدیدی که برای 
قیمت گذاری کنسرت ها تعیین شده است 
این رقم از ۲۰۰ تا ۷۰۰ هزار تومان بر اساس 
جانمایی و خواننده در نوسان است. در ادامه 
می توانید از اجراهای خوانندگانی که قرار 
است در روزهای آینده به روی صحنه بروند، 

مطلع شوید.
 سالن میلاد 

مسعود صادقلو یکشنبه ۱۴ اسفندماه در 
دو سانس ۱۹ و ۲۲، مجید رضوی دوشنبه 
۱۵ اسفند در دو سانس ۱۹ و ۲۲، احمد سلو 
سه شنبه ۱۶ اسفند در دو سانس ۱۹ و ۲۲ و 
آرون افشار پنجشنبه ۱۸ اسفند در دو سانس 

۱۸و۴۵ و ۲۲.
 رویال  هال اسپیناس پالاس

رضا صادقی دوشنبه ۱۵ اسفند در دو سانس 
۱۹ و ۲۲، احسان خواجه امیری جمعه ۱۹ 
اسفند ساعت ۱۸و۴۰، مجید رضوی دوشنبه 
۲۲ اسفند، بهنام بانی پنجشنبه ۲۵ اسفند در 

دو سانس ۱۸:۴۰ و ۲۲.
 کنسرت های استانی

در شهرستان ها میثم ابراهیمی در آمل 
کنسرت دارد. حجت اشرف زاده در نیشابور و 
در روزهای ۱۸، ۱۹ و ۲۰ اسفندماه روی صحنه 
می رود. کنسرت تبریز داوود آزاد و گروه هامون 

هم ۱۹ اسفند برپا خواهد شد.

اعلام برنامه های نوروزی رادیوصبا
 امیرحسین مدرس 

مجری برنامه نوروزی شد
مدیر رادیو صبا ضمن اعلام برنامه های نوروز و رمضان این 
شبکه رادیویی از پخش دو ویژه برنامه »حرف وصل« و »دفتر 
نوروز« با اجرای امیرحسین مدرس خبر داد. رادیوصبا از شنبه 
)۲۷ اسفندماه( با ویژه برنامه های جدید و تغییر در رویکرد 
برنامه های روزانه شبکه به استقبال نوروز ۱۴۰۲ می رود. به 
همین منظور از برنامه های دو قاف، صبابهار، بهاربهار است، 
معجون، دست دعای بهار، باغ رضوان، حرف وصل، دی جی فری 
و زیرطاقی به عنوان ویژه برنامه های این شبکه رادیویی در سال 
جدید یاد شده است. حمیدرضا افتخاری، مدیر رادیوصبا درباره 
ویژه برنامه های نوروزی این شبکه توضیح داد: ویژه برنامه سال 
تحویل به نام »یکقدم تا بهار« دوشنبه )۲۹ اسفند( از ساعت ۲۲ 
شب به تهیه کنندگی آزاده شاهرخ مهر با اجرای مهبد قناعت 
پیشه، محمدرضا قلمبر و آسیه گرجی و حضور افتخاری عباس 
محبی به عنوان بزرگتر جمع تقدیم مخاطبان می شود، این 
برنامه با میزبانی هنرمندان و تهیه و تدارک بخش های ویژه 
مبتنی بر آداب و رسوم و فرهنگ نوروزی پیش از تحویل سال 
تا ساعت یک و ۳۰ دقیقه بامداد شنوندگان را همراهی می کند. 
افتخاری عنوان کرد: رادیوصبا هر روز در ایام نوروز با برنامه های 
زنده »دوقاف و صبابهار« همراه مخاطبان می شود، این ویژه 
برنامه ها از )۲۷ اسفندماه( به استقبال سال نو می روند. برنامه 
تعاملی »دوقاف« با اجرای مجریان طناز شبکه )قلمبر و قناعت 
پیشه( در فضای شاد به تعاملات بهاری و نوروزی با مخاطبان 
می پردازد. این برنامه هرروز ساعت ۱۰ صبح راهی آنتن می شود. 
برنامه زنده »صبابهار« هر روز ساعت ۱۸ با بازتاب حال و هوای 
خوب مردم به استقبال سال نو می پردازد. از روز سوم فروردین 
با شروع ماه مبارک رمضان برنامه »بهاربهار است« جایگزین 
این برنامه می شود، نام این برنامه برگرفته شده از همزمانی بهار 
قرآن و بهار طبیعت است که با پرداختن به موضوعات ماه مبارک 
رمضان و نوروز لحظات افطار به یادماندنی را برای مخاطبان 
می سازد. »دست دعای بهار« عنوان ویژه برنامه سحرگاهی این 
شبکه رادیویی است، که با همکاری رادیو فرهنگ تهیه و پخش 
می شود. افتخاری ادامه داد: برنامه »معجون« از) ۲۷ اسفند( 
با معرفی مشاغل و حرف مختلف که در ایام تعطیلات نوروز 
که پرتوان و تلاشگر مشغول خدمات رسانی به مردم هستند 
می پردازد. این برنامه ساعت ۱۶ به تهیه کنندگی مژگان فرزین 
راهی آنتن می شود. فصل دوم برنامه »پیک نیک« نوروز امسال 
با توجه به اینکه مردم در ماه رمضان کمتر به سفر می روند با 
موضوع صنایع دستی همراه مخاطبان می شود، این برنامه به 
تهیه کنندگی امیر اکبری در قالب یک نمایش رادیویی هر روز 
ساعت ۱۲ و ۳۰ دقیقه روی آنتن می رود. ویژه برنامه »حرف 
وصل« با اجرای امیرحسین مدرس به بررسی آیین و رسوم 
مشترک کشورهای حوزه »ایران بزرگ« که همراه با ما نوروز 
باستانی را جشن می گیرند می پردازد. این برنامه به تهیه کنندگی 

مژگان فرزین راهی آنتن می شود.

 شاهد احمدلو:

فصلدوم»چشمبندی«ساختهمیشود

پزشک کاخ سفید:
سلول های سرطانی پوست »بایدن« برداشته شد

 پزشک کاخ سفید اعلام کرد: در ماه فوریه جاری میلادی یک 
ضایعه پوستی از قفسه سینه بایدن برداشته شد که یک »سرطان 
سلول پایه ای«- یک نوع شایع سرطان پوست - بود و نیازی به 
درمان بیشتر نیست. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
رویترز، کوین اوکانر، پزشک کاخ سفید همچنین گفت: تمامی 

بافت های سرطانی به صورت موفقیت آمیزی برداشته شد و جو 
بایدن، رئیس جمهوری آمریکا به درمان های پوستی خود که 
بخشی از مراقبت های پزشکی است، ادامه می دهد. ماه گذشته 
میلادی پزشکان پس از یک چکآپ پزشکی اعلام کردند که 
بایدن ۸۰ ساله سالم است و برای انجام کارها و وظایف ریاست 

جمهوری خود آمادگی دارد. آنها اظهارکردند: یک ضایعه 
کوچک از قفسه سینه بایدن برداشته شده و برای بیوپسی 
فرستاده شد. اوکانر افزود: این نوع شایع سرطان پوست باعث 
متاستاز نمی شود. در حالیکه بایدن خود را برای دومین دوره 
ریاست جمهوری ایالات متحده در سال ۲۰۲۴ آماده می کند، 
سلامتی اش تحت نظارت دقیق قرار دارد. همسر وی گفته است 
که بایدن قصد دارد کاندیدا شود، اگرچه هنوز اعلامیه رسمی از 

قصد رئیس جمهوری آمریکا ارائه نشده است.

نخست وزیر مجارستان ضمن بیان اینکه تمایل آمریکا 
برای گسترش بیشتر نفوذ خود باعث تنش فعلی بین 
غرب و روسیه شد، افزود: اروپا به بلوک نظامی خود بدون 
نفوذ ایالات متحده نیاز دارد. به گزارش فارس، »ویکتور 
اوربان« نخست وزیر مجارستان پنجشنبه )دوم مارس( به 
مجله سوئیسی Weltwoche  اظهارکرد: اروپا به بلوک 
نظامی خود بدون نفوذ آمریکا نیاز دارد. این سیاستمدار 
اروپایی، ایالات متحده را به کشاندن اروپا در درگیری ای 
که نمی تواند پیروز آن شود و خطر جنگ جهانی را دارد، 
متهم کرد. به گزارش راشا تودی، اوربان گفت: تمایل 
آمریکا برای گسترش بیشتر نفوذ خود چیزی است که 
باعث تنش فعلی بین غرب و روسیه شد و راه حل یک 
ناتو اروپایی خواهد بود. نخست وزیر مجارستان در ادامه 
سخنانش در اشاره به گفت وگوی خود با ولادیمیر پوتین 

رئیس جمهور روسیه چند هفته قبل از آغاز درگیری ها 
در اوکراین در ۲۴ فوریه ۲۰۲۲۲، گفت: مسکو نگران 
گسترش بیشتر ناتو به سمت شرق، اوکراین و گرجستان 
است. نخست وزیر مجارستان دوشنبه در اشاره به مداخله 
کشورهای غربی در جنگ اوکراین بیان کرد که دولتش 
علاوه بر داشتن نگرانی نسبت به تداوم ارسال محموله های 
تسلیحاتی به اوکراین، همچنین نگران است برخی از 
کشورهای اتحادیه اروپا سربازانشان را به این کشور 
بفرستند. به گفته اوربان، جنگ در اوکراین تنها می تواند 
با مذاکره آمریکا و روسیه پایان یابد. وی اظهارداشت: 
»جنگ در اوکراین پایان نمی یابد مگر با مذاکرات میان 
آمریکا و روسیه و دولت مجارستان نیز با این ایده موافق 
نیست که روسیه امنیت تمام اروپا را تهدید می کند.« 
روسیه از ۲۴ فوریه ۲۰۲۲ )پنجم اسفند ماه ۱۴۰۰( بعد 

از به رسمیت شناختن استقلال دو جمهوری لوهانسک 
و دونستک از اوکراین، به این منطقه نیرو اعزام کرد و از 
آغاز »عملیات ویژه نظامی در اوکراین« خبر داد. روسیه 
هدف خود را از این اقدام، نازی زدایی اوکراین، خلع 
سلاح این کشور، رفع نگرانی های امنیتی خود و اجابت 
درخواست کمک لوهانسک و دونتسک اعلام کرده و 
گفته که قصد تصرف اراضی اوکراین را ندارد. به دنبال 
آغاز درگیری روسیه با اوکراین، کشورهای غربی ضمن 
محکوم کردن مسکو و تشدید فشارهای اقتصادی، 
حمایت های همه جانبه سیاسی، مالی، تسلیحاتی از 
کی یف را در دستور کار قرار داده اند. به رغم حمایت های 
غربی ها، در صحنه میدانی روسیه توانسته دست کم ۲۰ 
درصد از خاک اوکراین را به تصاحب خود درآورد. روسیه 
پیش از این بارها تأکید کرده که کشورهای غربی با تأمین 
تسلیحات برای اوکراین به صورت غیررسمی خودشان را 
وارد جنگ کرده اند. دیمیتری پسکوف سخنگوی کرملین 
هم گفت: مرز میان دخالت مستقیم و غیرمستقیم به 

تدریج در حال از بین رفتن است.

 نخست وزیر مجارستان: 

اروپا به ناتوی بدون آمریکا نیاز دارد

بیـــن المـــلل
 

 
گــــــزارش

رئیس جمهوری سودان جنوبی 
وزرای دفاع و کشور را اخراج کرد

رئیس جمهوری سودان جنوبی، دو وزیر ارشد امنیتی 
را برکنار کرد که این امر نقض مفاد توافقنامه صلح با 
حزب اپوزیسیون ریک مچار، معاون اول رئیس جمهوری 
این کشور است. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
رویترز،  سخنگوی رئیس جمهوری سودان جنوبی 
گفت که سالوا کر، رئیس جمهوری این کشور خانم 
آنجلینا تنی، وزیر دفاع را که همسر ریک مچار هم 
هست و محمود سولومون، وزیر کشور را طی حکمی 
که شامگاه جمعه از تلویزیون دولتی پخش شد، برکنار 
کرد. سخنگوی سالوا کر افزود: هیچ دلیلی وجود 
ندارد که بتوانم در حال حاضر در رابطه با اخراج آنها 
به شما بگویم، اما معمولا این یک روند عادی است و 
هنوز تصمیمی برای جایگزین آنها گرفته نشده است. 
نیروهای سالوا کر و ریک مچار در سال ۲۰۱۸ توافقنامه 
صلحی را امضا کردند که به پنج سال جنگ داخلی که 
منجر به کشته شدن ۴۰۰ هزار تن شد و بزرگترین 
بحران پناهندگان آفریقا از زمان نسل کشی روآندا در 
سال ۱۹۹۴ پایان داد. اجرای این توافق که به عنوان 
»توافقنامه صلح احیا شده برای سودان جنوبی« 
شناخته می شود، کُند بوده است و نیروهای مخالف 
به طور مکرر در مورد نحوه تقسیم قدرت با هم درگیر 
شده اند. در فرمان روز جمعه، سالوا کر وزارت دفاع را 
به دست حزب خود سپرد؛ سمتی که براساس شرایط 
توافق، قرار بود از سوی حزب ریک مچار منصوب شود. 
در عوض، رئیس جمهوری سودان جنوبی وزارت کشور 
را به حزب مچار سپرد. در همین رابطه سخنگوی 
ریک مچار بیان داشت: »این تغییر یک جانبه و چرخه 
جدیدی از نقض توافق احیا شده است.« در جریان 
سفر ماه گذشته پاپ فرانسیس به سودان جنوبی، او 
از رهبران طرف های درگیر در این کشور خواست که 
از خشونت، نفرت قومی و فساد که جوان ترین کشور 
جهان را از دستیابی به صلح و رفاه باز داشته است، دوری 
کنند. ادموند یکانی، یکی از فعالان برجسته حقوق 
مدنی و امضاکننده توافقنامه صلح سودان جنوبی، در 
بیانیه ای اظهارکرد که از ریاست جمهوری جوبا خواسته 
توضیح دهد که »چرا تبادل اطلاعاتی وجود دارد که 

نشان دهنده نقض توافقنامه صلح است«.

نیکول پاشینیان:

جمهوریآذربایجاندرصددتجاوزگستردهبهارمنستاناست
کوتــــاه

نخست وزیر ارمنستان در نشستی با اعضای 
کمیته روابط خارجی پارلمان آلمان گفت: 
جمهوری آذربایجان در صدد تجاوز گسترده 
به ارمنستان است. به گزارش مهر به نقل 
از پان آرمنین، »نیکول پاشینیان« اعلام 
کرد که جمهوری آذربایجان درصدد است 
تا تجاوز گسترده ای را علیه ارمنستان آغاز 
کند. نخست وزیر ارمنستان این سخنان را 
در نشستی با اعضای کمیته روابط خارجی 
پارلمان آلمان موسوم به »بوندستاگ« 
)Bundestag(  رسانه ای کرد. »نیکول 
پاشینیان« در این نشست در این خصوص 
گفت: ارمنستان و جمهوری آذربایجان در 
نشست پراگ به توافق رسیدند که روند 
تعیین مرزها میان دو کشور بر اساس اعلامیه 
»آلما آتا« )Alma Ata( خواهد بود؛ اما 
در کمال تعجب رئیس جمهور جمهوری 
آذربایجان بعدا گفت: تحدید حدود باید 

بر اساس نقشه  های تاریخی باشد. وی در 
این ارتباط اضافه کرد: شاید ابتکار جدید 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان بتواند 
این وضعیت را روشن کند، زیرا به تازگی 
شاهد ارائه ابتکار موسوم به »آذربایجان 
غربی« بوده ایم و کل ایده این است که 

همه خاک جمهوری ارمنستان متعلق به 
جمهوری آذربایجان و پایتخت ارمنستان 
یک شهر آذربایجانی باشد. »پاشینیان« 
ادامه داد: ارزیابی ما این است که همه اینها، 
مسدودکردن مسیر لاچین و ابتکار موسوم به 
آذربایجان غربی، آمادگی برای تجاوز گسترده 

به ارمنستان است. تنش اخیر ارمنستان و 
جمهوری آذربایجان برسر گذرگاه »لاچین« 
بوده است. گذرگاه لاچین تنها مسیری است 
که ارمنستان را به مرکز قره باغ کوهستانی 
متصل می کند. در ۱۲ دسامبر، گروهی از 
اتباع جمهوری آذربایجان که خود را فعال 
محیط زیست می  خواندند، گذرگاه لاچین 
را که نیروهای حافظ صلح روسیه در آن 
مستقر شده  اند، مسدود کردند. باکو مدعی 
شد که هدف مسدودکردن هیچ جاده  ای 
نیست و خودروها می  توانند آزادانه در هر دو 
جهت حرکت کنند، اما ایروان آن را اقدامی 
تحریک آمیز از سوی باکو با هدف ایجاد 
یک فاجعه انسانی در منطقه ارمنی نشین 
قره باغ عنوان کرد. در پی ادامه دارشدن این 
اختلافات، ارمنستان چندی پیش به دیوان 
بین المللی دادگستری در شهر لاهه هلند 

شکایت کرد.

کره شمالی: 
 آمریکا، کره جنوبی و ژاپن
 از خط قرمز عبور کرده اند

کره شمالی با بیان اینکه سلاح هسته ای این کشور توازن قوا 
را در شبه جزیره کره حفظ کرده است، عبور آمریکا، کره جنوبی 
و ژاپن از خط قرمزها را غیر قابل قبول خواند. به گزارش مهر 
به نقل از الجزیره، کره شمالی اعلام کرد که برنامه سلاح های 
هسته ای این کشور توازن قوا در منطقه شبه جزیره کره را حفظ 
می کند. براساس این گزارش، کره شمالی همچنین اعلام 
کرد کره جنوبی، ژاپن و آمریکا از خط قرمز خطرناکی عبور 
کرده اند و این روند قابل قبول نیست. مقامات پیونگ یانگ 
تأکید کردند که آمریکا در راستای فروپاشی ساز و کارهای 
بین المللی نظارت بر تسلیحات گام بر می دارد. این هشدارهای 
کره شمالی در حالی است که سخنگوی نیروهای آمریکایی 
مستقر در کره جنوبی گفت: واشنگتن و سئول در بحبوحه آنچه 
»تجاوز« کره شمالی خوانده شده، بزرگ ترین رزمایش مشترک 
خود را برگزار خواهند کرد. این رزمایش ها شامل مانورهای 
آبی-خاکی بوده و از ۱۳ تا ۲۳ مارس )۲۲ اسفند ۱۴۰۱ تا 
سوم فروردین ۱۴۰۲( برگزار خواهد شد. پس از آنکه در جریان 
مذاکرات صلح دونالد ترامپ، رئیس جمهور وقت آمریکا با کیم 
جونگ اون، رهبر کره شمالی، رزمایش های مشترک دو کشور 
کاهش پیدا کرده بود، این نخستین رزمایش مشترک بزرگ 
دو کشور محسوب می شود. پیونگ یانگ این رزمایش ها را 

آماده سازی برای حمله به کره شمالی خوانده است.
 

 افزایش بودجه نظامی چین 
برای مقابله با چالش های امنیتی

یک مقام چینی اعلام کرد که این کشور به منظور 
پاسخگویی به نیازهای امنیتی خود، قصد افزایش بودجه نظامی 
را دارد. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، سخنگوی اولین 
نشست چهاردهمین کنگره ملی خلق چین می گوید: اچین 
خود را برای مواجهه با چالش های امنیتی تازه آماده می کند. 
»وانگ چائو« سخنگوی اولین نشست از چهاردهمین کنگره 
ملی خلق چین روز عنوان کرد: چین برای مقابله با چالش های 
امنیتی پیچیده و عمل به تعهدات خود، بودجه دفاعی خود را 
افزایش می دهد. این مقام چین در جمع خبرنگاران باردیگر 
تاکیدکرد: چنین اقدامی )افزایش هزینه های دفاعی( هم 
ناشی از ضرورت پاسخگویی به چالش های امنیتی پیچیده 
چین است و هم لازم است تا این کشور به تعهدات یک خود 
عمل کند. وانگ یادآور شد که هزینه های نظامی چین با توجه 
به نیازهای اساسی ساخت و ساز دفاعی و میزان توسعه اقتصاد 
ملی مشخص می شود. این مقام چینی بدون اشاره به میزان 
افزایش بودجه دفاعی چین در سال ۲۰۲۳، گفت:  سهم بودجه 
دفاعی چین از تولید ناخالص داخلی این کشور برای سال ها تا 
حد زیادی ثابت بوده و کمتر از میانگین جهانی باقی مانده است. 
وانگ یادآور شد که افزایش بودجه نظامی چین تهدیدی برای 

هیچ کشوری در پی نخواهد داشت.

مراسم  در  صدرعاملی  رسول 
بزرگداشت اش در جشنواره فیلم ۱۰۰ 
باهم  و  می مانیم  هستیم،  ما  گفت: 
می سازیم. در بخشی از مراسم اختتامیه 
جشنواره فیلم ۱۰۰ از رسول صدرعاملی 
تجلیل شد. پس از پخش ویدئویی، کمال 
تبریزی و پوران درخشنده برای تجلیل 
از رسول صدرعاملی روی صحنه آمدند. 
رسول صدرعاملی گفت: هنوز سینما 
زنده است. با همه مسائل و مشکلات اینجا 
سرزمین ماست و بچه ها و سینماگرانی که 
دارند مثل ما می شوند، سینما را متعالی 
نگه خواهند کرد. وی افزود: آنها هرگز 
این کشور را ترک نمی کنند، می مانند، 
می سازند و با سینما و ادبیات حرف خود 
را به همه جهان می گویند. ما هستیم و 

می مانیم و باهم می سازیم.

ما می مانیم و می سازیم

مرضیه برومند به عنوان مدیرعامل 
خانه سینما انتخاب شد. هیات مدیره خانه 
سینمای ایران مرضیه برومند فیلمساز 
پیشکسوت سینمای ایران را به عنوان 
مدیرعامل خانه سینمای ایران انتخاب 
کرد. در متن ارسالی خانه سینما آمده 
است: »مرضیه برومند یکی از مهمترین 
زنان تاثیر گذار ایرانی است. هیات مدیره 
خانه سینمای ایران به نمایندگی از جامعه 
اصناف سینمایی با ابراز خشنودی از 
پذیرش این پیشنهاد از سوی خانم مرضیه 
برومند، امیدوار است این انتخاب زمینه ی 
بهبود وضعیت جامعه سینماگران ایران را 

فراهم سازد.


